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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Kövér László
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök űr!

A Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Dr. Réthely i

Miklós, nemzeti erőforrás miniszter úrhoz

„Lesz vagy nem lesz?”

címmel.

Tisztek Miniszter Úr !

A K/5613. számon benyújtott »Létszámleépítés a Nemzeti Rehabilitációs és Szociális Hivatalnál ”

című kérdésemre többek között azt a választ adta, hogy :

A felűű lvizsgálatok a megszokott ütemezés szerint kerülnek elvégzésre . Nincs szó rendkívüli,
az ön által emlegetett és terjesztett több százezer ember felülvizsgálatáról .

„

Milyen megszokott ütemezésre gondol Miniszter Ur? Megszokott lenne, hogy egy tollvonással

elveszik az eddigi jogosultságaikat az embereknek, és azoknak is újra kell kérelmeznie a saját

felülvizsgálatát, akik akár pár hónapja voltak felülvizsgálaton? Ön szerint ez nem jelent rendkívül i

felülvizsgálatot?
A megváltozott munkaképességű személyek ellátásairól és egyes törvények módosításáról szóló

2011 . évi CXCI. törvény 33 . § (6) bekezdése szerint „a felülvizsgálat időpontja nem lehet későbbi a

soros felülvizsgálat időpontjánál”. Tehát ez nem soros felülvizsgálat . Akkor viszont ebben az

értelemben is rendkívüli . Ön ezt másképp látja?

Az idézet rész második mondatára az alábbiakat szeretném a Miniszter Ur figyelmébe ajánlani :

Soltész Miklós államtitkár úr a következőket mondta 2011 . október 10-én Dr . Varga László

képviselőtársam "Mikor tudják meg a rokkantnyugdíjasok, hogy mi lesz velük?" című
interpellációjára : „Nyilván van egy hatalmas nagy tömeg, közel 200 ezer ember, akike t

felülvizsgálat során eldönt a szakértői bizottság, hogy ezek az emberek rehabilitálhatók avagy nem

rehabilitálhatók "
De idézhetem a következő mondatot is, amit szintén Soltész Miklós államtitkár úr reagált Dr .

Varga László képviselőtársam felszólalására az átalakításról szóló törvény általános vitájáná l

2011 . november 30-án: „Éppen ezért azt gondolom, nagyon fontos volt, hogy elhangzott az ön
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részéről, hogy 190 ezer ember az ebből a hatalmas nagy tömegből, akiknek egyáltalán a
felülvizsgálatára sor kerülhet. Azért fontos ezt mondani, hogy sor kerülhet, mert az első lépés az,
hogy megkapja mindenki azt a levelet, akik nem esnek abba a kategóriába, akiknek egyébként nem
is változik a helyzetült maximum az ellátás elnevezése, de nagyon fontos az, hogy ebben a z
esetben ők dönthetnek úgy is és lesznek szerintem olyanok is, biztos ismernek önök is olyanokat ,
akik nem fognak jelentkezni. "

Továbbra is úgy gondolja Miniszter Úr, hogy én „emlegettem és terjesztettem” a többszázeze r
ember felűlvizsgálatáról szóló információkat?

A kirúgásokkal kapcsolatos előző kérdésemre adott válaszát nem tudom elfogadni, mivel abba n
több kérdésemre sem adott választ . A megadott rövid válasza, pedig egyáltalán nem volt
meggyőző azzal kapcsolatban, hogy nem érintik az elbocsátások a vizsgálatokat.

Így kénytelen vagyok ismételten feltenni ezen kérdéseket is, összegezve az el őzőekkel :

Tudja-e a csökkentett állománnyal garantálni a „magas színvonalú szakértői tevékenységet”,
az NRSZH feladatainak teljeskörű ellátását?
Milyen összetételű az elbocsátottak köre? A leépítés mely szervezeti egységeket érinti és
milyen arányban?
Ön szerint miről beszélt Soltész Miklós államtitkár úr, ha nem többszázezer embe r
felülvizsgálatról ?
Ön szerint miként lehet ezeket a vizsgálatokat a „megszokott ütemezés” szerint végezni ?
Amíg nem kerül sor a felülvizsgálatra, milyen összeg ű ellátást kap az érintett? Mi lehet
ennek az elhúzódásnak a maximum ideje? Akár éveket is jelenthet ez ?
Ön szerint miként élik majd meg ezt az időszakot azok az emberek, akik már így i s
kikészültek az Önök intézkedéseiktől, akik számos kedvezményüket vesztették el a
változások miatt?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012. február 3 .

Tóth Csaba
(MSZP)

országgyűlési képviselő
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